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Protokół nr XXIV/17 

z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 23.02.2017r. 

 
1. Otwarcie obrad XXIV Sesji Rady Gminy Brody. 

O godz.9
00  

Przewodniczący Rady p. Lech Kossak otworzył obrady XXIV Sesji Rady Gminy Brody.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 14.  
Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Nieobecny p. Marek  Rubin.  – usprawiedliwiony. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 
Uwag nie zgłaszano. 
Jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji. Rady Gminy Brody. 

M. Tracz – nie ujęto wypowiedzi Wójta, że przetarg na ul. Wolności będzie ogłoszony w terminie do  
1 marca 2017r. 
Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie przyjęcia protokołu z powyższą uwagą. 
Radni przyjęli protokół jednogłośnie. 
 
3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt przedstawił informację na piśmie . 
Dodatkowo przedstawił działania , które podejmował: 
- 20 lutego – w Brożku był na inspekcji na terenie zakładu Eko-Recykling 
- 22 lutego - był w Jasieniu  na  walnym zgromadzeniu członków Lubuskiej  Grupy Rybackiej 
- 21 lutego - Brożek / Lubsko - uczestniczył w spotkaniu eksperckim z udziałem komendantów  
  powiatowych PSP z terenu województwa, na temat wariantów rozwiązania problemu pożaru na  
  terenie zakładu Eko-Recykling 
- 22 lutego – w Brodach – był na posiedzeniu Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. 

R. Łyczakowski – spotkanie 13.02.2017r. z p. Konserwator – czy były to dodatkowe uzgodnienia, czy 
zastrzeżenia? 

Wójt – nie były to zastrzeżenia, chodziło o zabezpieczenie ściany obok bramy. 
Rozmawiał również z panią Konserwator o  zmianie nawierzchni drogi w Jeziorach Dolnych zamiast kostki 
brukowej, by był asfalt. Na to p. Konserwator wyrazi zgodę. 
Odnośnie sarkofagu – musi być przetarg. Wójt prosił p. Konserwator, by pomogła znaleźć specjalistów. 
Na spotkaniu rozmawiano jak zrobić zamówienie. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady 

- 2.02.2017r. - podpisywał uchwały z poprzedniej sesji 
- 13.02.2017r. – uczestniczył w posiedzeniu komisji Budżetu 
- 17.02.2017r. -               ‘’   -  „                   komisji Oświaty 
- 17.02.2017r. – ustalał program dzisiejszej sesji 
- 22.02.2017r uczestniczył w spotkaniu Gminnego Zespołu Kryzysowego. 

M. Tracz – komisja Budżetu obradowała 13.02.2017r. 
Na posiedzenie komisji zaproszono Radnego Powiatu p. Edwarda Bojko, który omówił plany dot. remontu 
dróg na naszym terenie. Być może będzie robiony remont drogi Mielno – Janiszowice, może mostek  
Kumiałtowice- Węgliny. Poruszono kwestię biblioteki w Bieczu. 

M. Kowalski – komisja Oświaty miała posiedzenie 17.02.2017r. analizowała materiały sesyjne, wysłuchano 
informacji na temat pożaru w Brożku. Na posiedzenie komisji byli zaproszeni kierownicy służby zdrowia 
działającej na naszym terenie. Żaden lekarz nie przybył na spotkanie ani nie złożył informacji o swojej 
działalności. 
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5. Informacja o aktualnej sytuacji po pożarze w Brożku. 

Z-ca Wójta – w dniu 14.02.2017r. doszło do pożaru w Brożku. Oprócz hałdy odpadów spłonęły 2 koparki. Wg 
informacji uzyskanej od WIOŚ nie było zagrożenia dla mieszkańców. 
15.02.2017r. przeprowadziłem rozmowę z Zastępcą Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, 
Wojciechem Konopczyńskim oraz Zastępcą Komendanta Powiatowego PSP w Żarach mł. bryg. Pawłem 
Hryniewiczem. Tego samego dnia w Brożku i Zasiekach rozplakatowano profilaktycznie obwieszczenia w 
sprawie zachowania ostrożności. 
W dniu 17.02.2017 r. w Komendzie Powiatowej PSP w Żarach odbyła się narada z udziałem PSP, WIOŚ, 
WZK LUW, Starostwa Żarskiego, Nadleśnictwa i KP Policji. Omówiono bieżącą sytuację oraz podjęto próbę 
ustalenia koncepcji ugaszenia pożaru. Padła propozycja, by go bardziej rozpalić i całość spalić, jednak 
zwiększyłoby to ilość zanieczyszczeń. w powietrzu. Wczoraj w urzędzie ustalono, że będzie to gaszone w inny 
sposób - przekładanie materiału na bok i dogaszanie małych partii. 
Ustalono również, że temat zostanie przekazany dla Starostwa Powiatowego Żary. Wczoraj wysłaliśmy pismo 
w tej sprawie, czekamy na odpowiedź. Tym powinny się zająć służby Starosty.  
Finansowane przez gminę całej akcji gaśniczej jest niedopuszczalne wg  prawa, poza tym nie mamy na to 
środków. 
Wysłaliśmy pisma do SANEPID, Starosty, WIOŚ z prośbą o bieżące monitorowanie . 
Zastępca Wójta wskazał na brak uregulowań prawnych, polegających na obowiązkowych kaucje 
gwarancyjnych przedsiębiorców, które w razie upadłości lub pożaru pokryłyby koszty oczyszczenia tereny. 
WIOŚ twierdzi, że w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska są środki, o które gmina może się ubiegać 
na uprzątnięcie tego, ale to jest tylko pożyczka. Podmiot tam działający powinien sam to rozwiązać. My nie 
będziemy iść w kierunku, by dokładać z budżetu gminy. 
Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Starostwa Żarskiego stwierdził w rozmowie telefonicznej, że 
Starostwo nie zamierza podejmować żadnych działań, gdyż jest to problem gminy Brody. 
Są pewne naciski, by problem  pozostawić gminie. Wójt wydaje decyzje środowiskowe, ale zasady i szczegóły 
działania określa Starostwo i ono winno egzekwować ich wykonywanie. 
Nie jesteśmy za tym, by zakład został zamknięty, ale niech działa w imieniu prawa. 
Na dzień dzisiejszy nie mamy odpowiedzi z WIOŚ  na interpelację radnego M. Tracza. 
Nie było działań kontrolnych i egzekucyjnych. Wczoraj padło pytanie do p. Depty czy tam są odpady 
komunalne. Stwierdził, że tego rodzaju odpadów tam nie ma. Straż Pożarna jest innego zdania. Z tego 
wynika, że nikt tak naprawdę nie wie, jakie odpady są tam składowane od roku 2007. 
Na tym terenie działa obecnie kilka spółek. Gmina nie ma uprawnień do wejścia na teren zakładu. Wójt 
wydaje tylko decyzję środowiskową, a resztę  załatwia Starostwo.  
Jeżeli w obiektach po szlifierni będzie ktoś chciał prowadzić podobną działalność jak  p. Depta to nie 
wyrazimy na to zgody. 

Wójt -  WIOŚ  pobrał próbki gleby i wody celem zbadaniu zanieczyszczeń. Takie badania będą 
przeprowadzać systematycznie, również po zakończeniu pożaru. 
Był  wczoraj na terenie zakładu i stwierdził, że musi tam pracować ciężki sprzęt.  
Jest tam samochód pomiarów, stwierdzono, że nie ma substancji radioaktywnych. 

Z-ca Wójta – w czasie pożaru nie poproszono o pomoc straży niemieckiej, która czekała na nasz sygnał. 
Nasze władze Straży Pożarnej stwierdziły, że ich siły były wystarczające. 
Wyślemy pismo do Straży Pożarnej, by na terenie zakładu egzekwowane były przepisy  przeciwpożarowe 
oraz BHP. 

R. Janczewski chce zwołać zebranie w Zasiekach, na które zaprasza władze gminy. 

M. Tracz – Urząd Gminy w 2011r. prowadził kontrolę, miejsca składowania były oznakowane, składowania 
też,   w 2013r. RDOŚ to wszystko zakwestionował . Mówiliśmy kilka lat by podjąć konkretne działania , 
sygnały były na bieżąco, mieszkańcy oraz pracownicy mówili, że tak nie powinno być.   

Z-ca Wójta – tutaj jest kwestia działalności organów czyli WIOŚ i Starosty. Jeżeli nie będzie kontroli to nie 
będziemy mieli efektów. Mówimy o bierności organów odpowiedzialnych.    

M. Tracz -  to jak mają mieszkańcy podchodzić do tematu segregacji , jeżeli widzą co się tutaj dzieje i 
państwo nie jest w stanie temu zaradzić. 

Przewodniczący Rady -  uczestniczył w tym  spotkaniu i jest w szoku, że panowie z WIOŚ pełni optymizmu, 
przy takiej tragedii jaka się zdarzyła na naszym terenie. Był komendant Straży Pożarnej, WIOŚ, Policja, 
właściciel tego zakładu , na którym ciąży uporządkowanie terenu. W wyniku pożaru stracił on dwie koparki, 
została mu jedna, i co dalej. Widać „zaangażowanie” pana Starosty, który w tak ważnej sprawie nie przysłał 
nikogo na spotkanie. Pismo poszło do Starosty, oprócz tego proponuje, by Wójt skontaktował się i umówił na 
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spotkanie ze Starostą. Pisma będą szły długo a Komendant Straży mówił, że czym szybciej będzie ciężki 
sprzęt, to szybciej etap zagaszenia nastąpi.  

Wójt - po tym spotkaniu 21.02.2017r. zapadła decyzja o zluzowaniu jednostek Państwowej Straży Pożarnej, 
zwolniono jednostki z Zielonej  Góry, Świebodzina, Strzelec Krajeńskich. Ograniczono środki tylko do powiatu, 
czyli pozostawiono 1 ciężki wóz bojowy, napełniony zbiornik wody, jednostka ratowniczo gaśnicza z Lubska, 
(podmieniana przez jednostkę z Żar) i zostały zadysponowane jednostki OSP  - nocą , pozostała jedna 
jednostka oraz nasi strażacy z OSP. 

Przewodniczący Rady  udzielił głosu publiczności.  

Głos zabrała p. Ewa Wojciechowska. 
Stwierdziła, że „pali się problem”. Kwestia podejścia do pożaru pozostawia dużo do życzenia. Zastanawia się 
jak to się stało, że najpierw wycięto drzewa, a później gaszono pożar. Dlaczego nie zawołano Straży Pożarnej 
z Niemiec. Prosi, by na spotkanie z mieszkańcami w Zasiekach zaprosić kogoś z WIOŚ.  
Wiemy, że zakład nie spełnia określonych warunków ( np. niewybetonowane podłoże). Namawia, by położyć 
temu kres i zatrudnić adwokata , zgłosić sprawę do Prokuratury - od strony mieszkańców. 
Tylko mieszkańcy i media mogą coś w tym kierunku zrobić. 
Zwróciła się do radcy prawnego z pytaniem co należy zrobić, by ktoś poniósł tego konsekwencje.  
Gdzie jest Greenpeace, przecież to jest katastrofa ekologiczna, czy oni nam pomogą, czy ich prawnicy mogą 
pomóc   

Wójt – jeżeli  byłaby to katastrofa ekologiczna, to by użyto środki państwa, u nas jest miejscowe zagrożenie. 
Można sformułować pytanie czy są  nam w stanie pomóc i co w tej sytuacji gmina ma prawo rościć i od kogo . 

E. Wojciechowska – chce usłyszeć od pani prawnik, co możemy, gdzie możemy się udać, jak to może 
wyglądać.    

Radca prawny – nie może teraz odpowiedzieć, ponieważ musi zapoznać się z dokumentami. 
Standardowo są dwie drogi działania: 
- administracyjna, nie wykonanie zaleceń zawartych  w koncesji lub zezwoleniu , właściwym do tego 
  jest organ wydający zezwolenie 
- podjęcie kroków  karnych – wniosek do Sądu o podejrzeniu popełnienia przestępstwa .  
  Wszyscy mamy takie prawo, każdy obywatel,  nie tylko Urząd Gminy.  

E. Wojciechowska – proponuje, by Rada Gminy na ręce Przewodniczącego Rady  wystąpiła z wnioskiem o 
popełnieniu przestępstwa  

Z-ca Wójta – pisma do odpowiednich  organów  zostały wysłane. Wyślemy również pismo do Straży 
Pożarnej, z prośbą o dopilnowanie, by ten teren  odpowiadał wymogom p.poż. 

E. Wojciechowska –  pracownicy pracujący przy tworzywach sztucznych co pół roku powinni być 
przeszkoleni i posiadać certyfikaty. 

Wójt – najgorszą rzeczą będzie zamknięcie zakładu. Obecnie cykl produkcyjny jest kontynuowany. Chcemy, 
by zakład dalej funkcjonował. Zalecenia należy egzekwować, ale bez przesady.  

Przewodniczący Rady proponuje zwołać spotkanie mieszkańców Zasiek i Brożka z udziałem osób 
odpowiedzialnych. 

6. Informacja  o stanie realizacji  inwestycji gminnych w 2017r. 

Z-ca Wójta poinformował o zakończeniu  przebudowy budynku w Zasiekach. Obecnie czekamy na 
zainstalowanie liczników. 
Złożyliśmy wniosek do PROW na sieć wodno - kanalizacyjną  w Datyniu. 
To samo dotyczy ul. Wolności, Placu Zamkowego i ul. Szkolnej. Przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu. 
Chcemy zrobić remont bramy w oparciu o projekty. Realizacja   w 2018r. , złożymy wniosek do PROW  
poprzez Lokalną Grupę Działania. 
Mamy projekt drogi Brody – Jeziory Dolne. Pani Konserwator zgodziła, żer na zmianę nawierzchni kostki 
brukowej na asfalt.  W związku z tym musimy zmienić dokumentację ( zmiana technologii) . 
Będą to zwiększone  koszty, to również zadanie na przyszły rok. 
Zostały opracowane dwa projekty- droga dojazdowa do cmentarza oraz oświetlenie, realizacja  
w 2018 – 2019r. 
Remont dachu w Jałowicach – sprawa w zawieszeniu z uwagi na brak środków finansowych. 
Remont dachu w Kole – nastąpi zmiana technologii , nie znamy jeszcze kosztów. 
W ramach funduszu sołeckiego w tym roku kontynuowana będzie budowa wiaty w J. Dolnych i wiaty z 
dobudówką w Kumiałtowicach.   

Przewodniczący Rady spytał co z budynkiem biblioteki w Bieczu. 
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Działalność w tym budynku została zawieszona. Wójt spotkał się w tej sprawie  z panią Dyrektor Przedszkola  
Chcieliśmy zrobić remont całego przedszkola.  Teraz ograniczymy się do remontu dachu. Musimy znaleźć 
kogoś do oszacowania  kosztów remontu. Będziemy się starać znaleźć na to środki. 

Przewodniczący Rady – ma nadzieję, że w tym kwartale uda się załatwić sprawy papierkowe. 

 
M. Tracz  
- czy remont budynku w Zasiekach przekroczył planowaną kwotę? 
- czy jest podpisana umowa z  EWD  na finansowanie zadania remontu ul. Wolności 
- co z piecem w ośrodku zdrowia oraz z termoizolacją budynku 
- czy zmiana  technologii  remontu drogi w J. Dolnych  pociągnie za sobą zwiększone koszty? 

Z-ca Wójta – wartość remontu drogi musi określić projektantka.  
Będzie to zależało od tego, czy  droga będzie robiona wg wniosku mieszkańców czy wg określonej 
technologii. 

Wójt – umowa z EWD dopiero zostanie podpisana. Teraz musimy ogłosić przetarg, by wybrać jak 
najlepszego wykonawcę. 
Remont budynku w Zasiekach – poza tym, co było na ostatniej sesji to budżet nie został przekroczony. 

M. Tracz – czy można ogłosić przetarg, gdy nie mamy środków 

Wójt – mamy środki zagwarantowane w budżecie, i WPF, mamy pozytywną decyzję Komitetu sterującego 
Europejskiej Współpracy  Terytorialnej i nie ma takiej możliwości byśmy tych środków nie dostali , Do 
podpisania umowy dojdzie w marcu  

M. Tracz – co z piecem w ośrodku zdrowia? 

Wójt -  w piecu wadliwy jest sterownik, zawiesza się i należy go zmienić.  
Wiadomo, że mamy zaplanowanych do zrealizowania dużo inwestycji. musimy wybierać co  jest najpilniejsze. 
Modernizacja ośrodka zdrowia  to duże koszty, z czegoś trzeba  zrezygnować. 

Przewodniczący Rady proponuje do tematu ośrodka zdrowia powrócić w marcu. 

R. Janczewski  
-  kiedy będzie naprawiony przystanek autobusowy w Zasiekach 
-  jak będzie działał oddział biblioteczny w Bieczu w czasie remontu budynku . 

Z-ca Wójta –  zleciliśmy wykonanie naprawy przystanków. W przyszłym tygodniu mają być naprawione. 

Jest wniosek mieszkańców Zasiek, by ustawić wiatę koło p. Rozynka. Mamy pozwolenie Starostwa ale 
brakuje na to środków,. Jeżeli znajdą się środki to taka wiata powstanie. 

7. Analiza realizacji wniosków komisji i uchwał Rady Gminy za 2016r. 

Radni na posiedzeniach komisji omawiali temat. 
Na sesji nie zgłaszano uwag. 

8. Podjęcie uchwał  

Przewodniczący Rady spytał czy są pytania lub uwagi do poszczególnych projektów uchwał. 
Radni nie zgłaszali uwag,  każda uchwała była wcześniej przeanalizowana przez komisie, 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwał w sprawie:  

    - skargi na nieprawidłowości w zakresie działania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
      w Brodach 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

    - zmian do uchwały Nr XVI/99/16 Rady Gminy Brody z dnia 31 marca 2016 r. w spr.  
      Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  
      na terenie gminy  Brody w 2016 r. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

    - udzielenia odpowiedzi na skargę do Wojew. Sądu Administr. w Gorzowie Wlkp. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

    - projektu dostosowania sieci szkół do nowego ustroju szkolnego. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

    - ustalenia kryteriów rekrutacji, punktacji oraz dokumentów potwierdzających ich  
      spełnianie w przedszkolu gminnym prowadzonym przez Gminę Brody,  
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Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

    - określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych szkół podstawowych, dla których  
      organem prowadzącym jest Gmina Brody, określenia liczby punktów za każde z tych  
      kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

9. Interpelacje, zapytania radnych oraz odpowiedzi . 

Przewodniczący Rady – nie otrzymał na piśmie żadnych interpelacji. 

Spytał czy są zapytania? 
Zapytania zgłaszał radny M. Tracz, T. Kuczkowski. 

M. Tracz –  na terenie Ekorecyklingu działa kilka spółek, kto tam jest najważniejszy 

Wójt – to nie jest już Ekorecykling tylko Deko Proces , prokurentem jest syn pana Depty. Firma Ekorecykling 
została sprzedana.      

M. Tracz – czy firma Ekorecykling zalega u nas z podatkami?  

Z-ca Wójta stwierdził, że tak, mają u nas zaległości, nie wiemy kto jest podmiotem prawnym 
odpowiedzialnym, nie znamy sytuacji prawnej podmiotu. 

M. Tracz – na komisji pani Sekretarz stwierdziła, że nie ma podpisanej umowy na zatrudnienie skazanych.  

Wójt – taką umowę podpiszemy. 

M. Tracz -  czy wszystkie zarządzenia Wójta są publikowane w BIP, na komisji nie wszystkie zarządzenia były 
umieszczone, czy było to niedopatrzenie , jaka była tego przyczyna. 

Wójt - umieszczanie zarządzeń w BIP to sprawa natury technicznej, zajmują się tym p. Sekretarz i informatyk. 
Nie jest to specjalnie blokowane. Nieraz wpisywane jest zarządzenie, ponieważ potrzebny jest numer,  ale nie 
jest publikowane w BIP,  gdyż jest w trakcie uzgadniania. 

T. Kuczkowski -  czy zmiana nawierzchni drogi Brody- Jeziory Dolne-  z brukowej na asfalt  pociągnie za 
sobą większe koszty? 

Z-ca Wójta – nie powinien  to być duży koszt, ok 2 tys. zł. plus vat na zmianę planów. 

T. Kuczkowski spytał czy byłaby to stara kostka brukowa? 

Z-ca Wójta  odpowiedział, że tak zadecydowała pani Konserwator zabytków. I tak byłoby to dopiero w 
przyszłym roku. 

10. Wolne wnioski 
 
Pani Anna Dziadek – na zebraniu wiejskim w Bieczu mówiono, że radny straszył, iż funkcjonowaniem 
biblioteki w Bieczu w okresie ferii zimowych  powinien zająć się Prokurator. 

Dyrektor Biblioteki p. M. Włodarkiewicz  - była długo na zwolnieniu lekarskim. Pracuje dopiero 2 tygodnie. 
Otrzymała dokumenty z Urzędu Gminy  mówiące, że ze względu na stan techniczny budynku wymaga 
wyłączenia  go z eksploatacji, ale o tym decyduje właściciel budynku.. 
Po przeanalizowaniu dokumentów zdecydowała  zawiesić działalność punktu bibliotecznego. Na razie nie 
usuwa zbiorów, czeka na remont dachu. 

M. Tracz- padło takie stwierdzenie, że tym powinien zająć się prokurator. Było pismo informujące, że należy 
budynek wyłączyć z eksploatacji, jednak w okresie ferii zimowych prowadzone były tam zajęcia z dziećmi.  

11. Zamknięcie obrad Sesji.         
 
O godz. 11
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Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


